
Zápis  
z 3. schůze školské rady při ZŠ Polná, Poděbradova 79, 588 13 Polná 

konané dne 30. 9. 2024 v 15:30 ve sborovně ZŠ 
 
 
 

Přítomni: Mgr. Petr Klíma, Bc. Jiří Chvátal, DiS., Mgr. Martin Lexa Ph.D., Martin Bohdálek, MUDr. 

Zdeňka Marková 

Mgr. Zbyněk Wasserbauer, MBA, ředitel ZŠ Polná 

Omluveni: Mgr. Jana Moravcová 

Nepřítomni: 
 
Program: 
1. Schválení Výroční zprávy ZŠ Polná 
2. Informace o žádostech škol Meruzalka a Erazim o navýšení kapacity 
3. Diskuze 
4. Prohlídka přístavby školy a zrekonstruovaných tříd 

Usnesení č. 5/03/2024 
Školská rada při ZŠ Polná schvaluje program schůze v předloženém znění. 
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
 
1. Schválení Výroční zprávy ZŠ Polná 
Školské radě byla předložena výroční zpráva o činnosti školy v uplynulém školním roce, která je 
povinným dokumentem podle § 10 školského zákona a její náležitosti se řídí vyhláškou MŠMT 
č. 15/2005 Sb., kterou se stanoví náležitosti dlouhodobých záměrů a výročních zpráv. Ředitel školy tuto 
zprávu prezentoval a okomentoval její jednotlivé části, včetně výsledku testování, do kterých se škola 
zapojila. Z těchto výsledků vyplývá, že polenská škola se umisťuje pravidelně nad průměrem 
hodnocených škol. Diskuze byla vedena k úspěchům žáku v okresních i krajských kolech olympiád. 
Výrazným úspěchem bylo 6. místo polenského žáka v celostátním kole soutěže „Hledáme mladého 
chemika“.  
Školská rada zkonstatovala, že zpráva je zpracována v osnově, kterou určuje vyhláška a obsahuje 
všechny předepsané náležitosti. Nikdo z členů ŠR neměl zásadní připomínky, proto bylo navrženo 
výroční zprávu schválit bez připomínek. 
 
Usnesení č. 6/03/2024 
Školská rada při ZŠ Polná schvaluje výroční zprávu o činnosti školy za školní rok 2023/2024 bez 
připomínek. 
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
 
2. Informace o žádostech škol Meruzalka a Erazim o navýšení kapacity 
Zástupci zřizovatele informovali školskou radu o žádostech soukromých škol působících na území 
města Polná, tj. Meruzalka – Montessori mateřská škola a základní škola v Polné a Škola Erazim 4, Polná 
o navýšení kapacity těchto škol. K těmto žádostem se musí vyjádřit město Polná, jako zřizovatel 
„standardní“ základní školy na území města. 
Členové školské rady vedli diskuzi, zda tyto školy vnímat jako konkurenci ZŠ Polná. Ředitel školy uvedl, 
že přestupy do těchto škol ze strany žáků ZŠ Polná jsou minimální a že zatím nepozoruje, že by tyto 
školy měly mít vliv na počet žáků v ZŠ Polná. Diskuze byla následně bez usnesení ukončena. 



 
4. Diskuse  
V rámci diskuze byla otevřena otázka plánovaného razantního omezení odkladů povinné školní 
docházky, kdy i v médiích je prezentováno, že by se odklady měly omezit na minimum tak, aby platilo, 
že „žák nemá být připraven na školu, ale škola má být připravena na žáka“. Ředitel školy k tomu doplnil, 
že je to hojně diskutováno i na různých fórech ředitelů ZŠ. Spojené s tím jsou i další změny, jako např. 
rušení tzv. přípravných tříd. Kritériem pro odklad školní docházky již nebude moci být tzv. nezralost 
žáka. Změny jsou odůvodňovány i nejednotným přístupem ze strany pedagogicko-psychologických 
poraden v jednotlivých krajích, kdy jsou velké rozdíly mezi úspěšností žádostí o odklad ze strany rodičů. 
Členové školské rady vyjadřovali pochybnosti o prospěšnosti této změny s tím, že zřejmě budou velké 
rozdíly mezi jednotlivými žáky v 1. třídě. 
Dále byla vedena diskuze o úpravách a stavebních pracích, které byly ve škole dokončeny. 
 
5. Prohlídka prostor školy 
Na závěr si členové školské rady spolu s panem ředitelem prohlédli prostory nové přístavby ZŠ, kde 
bylo diskutováno o možném využití školního klubu. Ředitel ZŠ zároveň informoval, že Kraj Vysočina 
rozhodl o povolení navýšení kapacity školního klubu na 150 žáků. Členové školské rady navštívili 
i dvě zrekonstruované třídy. Kladně bylo ve všech nových třídách kvitováno, že jsou řešeny 
s akustickými podhledy a slyšitelnost zde je výrazně lepší než v jiných částech školy. 
 
 
 
 
Mgr. Petr Klíma, v.r. 
předseda ŠR 
 
 
Zapsal: Mgr. Petr Klíma 
 


